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Abstract
Background and Goals

There is still a lack of research for the early temporal and spatial central processing of intranasal trigeminal stimuli. The aim of this study was to examine the temporal neuronal activation pattern with the use of Magnetoenzephalography. Standardized and validated psychophysical tests were performed to ensure healty participants without smell or taste disorders.

Methods

A 248-whole head MEG-system was used to record chemosensory event related fields on 10 subjects generated from intranasal gaseous CO2 presented via Olfactometer to the right nostril. A functional-anatomical brain model was set up using Magnetic Source Imaging. Subjects were asked about their medical history, they were given a questionaire, Sniffin’ Sticks and Taste Strip-tests were performed.

Results

All participants were normosmic an normogeusic. Recurrent activities were shown in both cerebral hemispheres in the primary and secondary somatosensory cortex SI and SII, the olfactory bulb and olfactory tractus, primary olfactory cortex, prefrontal cortex, limbic system (amygdala, hippocampus and parahippocampus), insula, motorcortex and supplementary motor areas, parietal assotiation cortices and temporal lobe. More and significantly earlier signals could be detected in the contralateral, left hemisphere.

Conclusion

The study gives an overview of the temporal neuronal activation pattern of multiple brain areas and describes activation in the primary and secondary somatosensory cortex as expected. Activation in the olfactory bulb and tractus as well as the primary olfactory cortex were found, this shows again the strong connection and complex interaction of the olfactory and intranasal trigeminal system.


Show more




Abstract
Hintergrund und Ziele

Die zeitliche und räumliche zentrale Verarbeitung intranasaler trigeminaler Reize ist bisher unvollständig untersucht. Ziel dieser Studie war es, die zeitliche Abfolge der neuronalen Aktivierung mit Hilfe der Magnetoenzephalografie darzustellen. Um gesunde Versuchspersonen auszuwählen, die keinerlei Riech- oder Schmeckstörung aufweisen, wurden standardisierte, psychophysische Testverfahren angewendet.

Methoden (Patienten, Material und Untersuchungsmethoden)

10 Versuchspersonen wurde mit dem Olfaktometer gasförmiges Kohlenstoffdioxid über die rechte Nasenseite verabreicht. Die eventbezogenen Felder wurden mit einem 248-Ganzkopf-Magnetometer aufgezeichnet und durch Magnetic Source Imaging ein funktionell-anatomisches Gehirnmodell erstellt. Zum Ausschluss einer Riech- oder Schmeckstörung wurde eine Anamnese erhoben, ein Fragebogen ausgefüllt und Sniffin’ Sticks- und Taste Strip-Tests durchgeführt.

Ergebnisse und Beobachtungen

Keine Versuchsperson wies eine Riech- oder Schmeckstörung auf. Es ließen sich wiederkehrende Aktivierungen beidseits im primären und sekundären somatosensorischen Kortex, im Bulbus/Traktus olfaktorius, primären olfaktorischen Kortex, präfrontalen Kortex, limbischen System (Amygdala, Hippocampus und G. parahippocampalis), Insula, Motorkortex und supplementären Motorregionen, parietalen Assoziationskortizes und Temporallappen ableiten. Es zeigte sich überwiegend eine erhöhte Anzahl und signifikant frühere Aktivierungen auf der linken, kontralateralen Gehirnhälfte.

(Praktische) Schlussfolgerungen und Diskussion

Die Studie gibt Auskunft über die zeitliche Abfolge der neuronalen Aktivierung und zeigt wie erwartet Aktivierungen im primären und sekundären somatosensorischen Kortex. Es konnten erstmals Aktivierungen im Bulbus und Traktus olfaktorius sowie im primären olfaktorischen Kortex nachgewiesen werden. Dies zeigt erneut das starke Überlappen und die komplexe Interaktion des olfaktorischen und des intranasalen trigeminalen Systems.
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